
 

Algemene beschouwingen over de begroting 2018 -  2 november 2017 

Vandaag behandelen we de laatste begroting van deze raadsperiode. Het is de vierde 

begroting op rij in deze raadsperiode waarin we bezuinigingen. In totaal is er incidenteel 

al 110 miljoen bezuinigd. Een flinke aanslag op de stad en de inwoners.  

We hebben de stad gelukkig niet kapot bezuinigd, maar veel mensen 

ondervinden wel de gevolgen. Omdat we onder curatele staan van de provincie 

niet veel ruimte om wat aan de gevolgen te doen. Wat moet er volgens 

GroenLinks om de komende vier jaar verbeteringen uit te voeren en burgers 

meer perspectief te bieden?  

De hoofdthema’s hierbij zijn: 

➢ Saneren en innoveren 

- Bij saneren letten we op het huishoudboekje. Anders gezegd: we 

kijken naar wat we wel doen en wat niet.  Bij innoveren kan veel meer 

nadruk gelegd worden op het aanboren van extra geldstromen. Dit kan 

zowel van de Europese overheid als van marktpartijen komen.  

- Overheden en bedrijven hebben veel aandacht voor de aanpak van 

energietransitie. Dit onderwerp is door GroenLinks herhaaldelijk 

genoemd, ook bij voorgaande begrotingen. Ook nu is weer gebleken 

dat Almelo slecht scoort op het terrein van hernieuwbare energie, 

namelijk 0,7 procent tegen 8,6 procent in vergelijkbare steden. Graag 

willen wij horen wat hier de komende tijd aan gedaan wordt. 

GroenLinks en andere partijen hebben de afgelopen jaren al meerdere 

malen aandacht hiervoor gevraagd door middel van voorstellen.  

➢ Werk  

- De decentralisaties die het rijk ons oplegt zijn een grote aanslag op 

onze eigen middelen. We krijgen structureel te weinig geld van het rijk. 

De indicatoren van Almelo staan er slechter voor dan van vergelijkbare 

steden. Het is een mooie taak voor de partijen in de raad die ook in de 

regeringscoalitie zitten om in Den Haag te lobbyen voor meer geld. Dit 

geldt ook voor oppositiepartijen.  

- Soms is er bij werk sprake van een mismatch. Dat kan gaan om de 

opleiding, maar ook om motivatie bij zowel de werkgevers als 

werkzoekenden. Het college kan meer doen om bestaande en nieuwe 

bedrijven aan te spreken om ook verantwoordelijkheid te nemen voor 

Almelose werkzoekenden. Om dit probleem aan te pakken hebben wij 

eerder al gepleit voor een taskforce waarin ook bedrijven participeren. 

In de samenleving moet iedereen mee kunnen doen, ook mensen met 

een fysieke en/of verstandelijke beperking. Daarom zijn wij verbaasd 

dat het college het unaniem aangenomen voorstel over het 



inclusiebeleid van 10 mei 2016 niet uitvoert. GroenLinks wil dat het 

college de raad op dit punt serieus neemt. Daarom hebben wij 

vandaag samen met D66, de Minimapartij en de ChristenUnie een 

voorstel ingediend om snel te beginnen met het inclusiebeleid in 

Almelo. 

➢ Binnenstad 

- Na jaren van praten wordt er nu flink gebouw in de stad. Het is de 

kunst om straks de gerealiseerde winkelruimtes vol te krijgen. Hierover 

maakt GroenLinks zich wel enigszins ongerust. We constateren veel 

leegstand in de binnenstad, maar helaas ook in de nieuwbouw. Hoe 

gaan de ontwikkelingen van het Havenblok, is het gelukt om nieuwe 

winkels aan te trekken? Veel inwoners van de binnenstad zijn 

ontstemd door het verdwijnen van de supermarkt. Komt hier wel een 

supermarkt voor terug? En ligt de oorzaak van het vertrek misschien 

in de gevraagde huurprijzen? Volgens ons moet het college hier nog 

meer op sturen en samenhang aanbrengen. Graag horen wij uw 

reactie op dit punt. Daarom heeft GroenLinks samen met de 

Minimapartij en Leefbaar Almelo een voorstel ingediend.  

➢ Doorontwikkeling organisatie 

- Deze term is volgens ons een eufemisme voor reorganisatie. Wij 

onderkennen dat er een probleem is, maar hebben grote moeite met 

het immense bedrag dat u hiervoor wenst vrij te maken. Dat maar 12 

procent van de bevolking vertrouwen heeft in de gemeente is een 

teken aan de wand. Alle door de raad ingediende initiatieven over de 

perspectiefnota zijn door het college afgewezen. Wel wilt u de 

komende drie jaar 4,5 miljoen vrijmaken voor het verder ontwikkelen 

van de gemeentelijke organisatie. Wij vinden dat dit bedrag naar 

beneden moet worden bijgesteld. 

- GroenLinks is dan ook mede-indiener van wijzigingsvoorstellen van 

Almelo Centraal om ontslagkosten en dergelijke uit het bedrag van 4,5 

miljoen te halen. 

➢ Brief van college aan de raad 

- De brief met de begroting die het college aan de raad stuurt komt op 

GroenLinks belerend over. Hierover willen wij een paar opmerkingen 

maken: 

o Het college heeft, net als de raad, haar verantwoordelijkheid. 

o Als ik bijvoorbeeld de eerste alinea in relatie zie met de manier 

waarop het college wenst om te gaan met het inclusiebeleid, 

dan slaat u de plank aardig mis. 

o Volgens ons is de raad gefocust en stelt prioriteiten. Die zijn 

soms anders dan de prioriteiten van het college. 

o Een bankje in het park of perspectief voor kwetsbare groepen. 

Dat kan allebei en soms is er nog samenhang.  


